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Gemeente Deventer 

College van B&W Postbus 5000

7400 GC Deventer

Betreft: Schriftelijke vragen (artikel 46 RvO) Huisvesting erfgoedcollecties

Deventer, 15 november 2023

Geacht College,

Deventer kent verschillende erfgoedorganisaties. Naast Deventer Verhaal, Collectie Overijssel en de 

Athenaeumbibliotheek is een groot aantal andere (semi)professionele en vrijwilligersorganisaties 

actief. Bovendien is de collectie van het Provinciaal depot bodemvondsten Overijssel in Deventer 

gevestigd. De collecties van de verschillende organisaties staan niet op zichzelf. Samen vertellen ze 

het verhaal van Deventer. 

Onlangs is de raad geïnformeerd over de ambitie van archieforganisatie Collectie Overijssel om een 

centraal collectiecentrum te realiseren, ofwel in Deventer, ofwel in Zwolle. In 2024 zal aan de beide 

gemeenteraden van Deventer en Zwolle op basis van de businesscase worden gevraagd een besluit 

te nemen over de nieuwe huisvesting van Collectie Overijssel.

Naar aanleiding hiervan hebben de fracties van GroenLinks en PvdA de volgende vragen:

1. Is het college met ons eens dat het logischer is om huisvesting, behoud, beheer, verwerving 

en ontsluiting van de Deventer collecties (bijvoorbeeld die van Deventer Verhaal, Collectie 

Overijssel en de Athenaeumbibliotheek) als een integraal vraagstuk te benaderen?

2. a. Kan het college - voorafgaand aan het opstellen van een businesscase voor een centraal 

Collectiecentrum door Collectie Overijssel - in beeld brengen wat de komende 5 jaar de 

vraagstukken zijn rondom huisvesting, behoud, beheer, verwerving en ontsluiting voor alle 

erfgoedcollecties in Deventer?

b. Zo ja, is het college bereid om dit vraagstuk - eventueel met meerdere scenario's met 

financiële consequenties - aan de raad voor te leggen?

 

3. a. Heeft het college in beeld wat een eventueel vertrek van Collectie Overijssel uit locatie 

Klooster betekent voor de Athenaeumbibliotheek? 

b. Zo niet, wanneer kan het college dit in beeld brengen en met de raad delen?

4. a. Heeft het college in beeld wat een eventueel vertrek van Collectie Overijssel uit locatie 

Klooster betekent voor de gemeente als pandeigenaar? 

b. Zo niet, wanneer kan het college dit in beeld brengen?

5. In de Erfgoedagenda (mei 2022) wordt er een Erfgoedcentrum op de locatie Klooster 

genoemd als kans voor 2025-2028. 

a. Welke stappen zijn er gezet om te zien in hoeverre een Erfgoedcentrum hier kan worden 

gerealiseerd? 

b. Is het college bereid hier de regie op te pakken?



6. a. Wat is de positie van het college met betrekking tot de afspraak uit 2015 dat de 

archiefbewaarplaats van het Historisch Archief Deventer in Deventer is en blijft?  (Zie 

bijlagen: Voorwaarden waaronder de gemeente Deventer toetreedt tot Gemeenschappelijke 

regeling Historisch Centrum Overijssel en Raadsvoorstel Ontvlechting en herpositionering 

Stadsarchief en Athenaeumbibliotheek (SAB))

b.  Welke argumenten kunnen voor het college zo zwaarwegend zijn hier vanaf te wijken?

7. Ziet het college mogelijkheden voor het beheer van het Deventer archief buiten de 

gemeenschappelijke regeling Collectie Overijssel (ook gelet op de geplande uittreding van 

het Rijk)?

Wij zien uw reactie met belangstelling tegemoet.

Met vriendelijke groet,

Anne van der Meer

namens de fractie van GroenLinks

&

Peter Varenbrink

namens de fractie van PvdA

https://deventer.raadsinformatie.nl/document/2685346/2/Bijlage_2_Voorwaarden_toetreding_gemeente_Deventer_HCO
https://deventer.raadsinformatie.nl/document/2685346/2/Bijlage_2_Voorwaarden_toetreding_gemeente_Deventer_HCO
https://deventer.raadsinformatie.nl/document/2685343/2/Raadsvoorstel_Ontvlechting_en_herpositionering_Stadsarchief_en_Athenaeumbibliotheek__SAB_
https://deventer.raadsinformatie.nl/document/2685343/2/Raadsvoorstel_Ontvlechting_en_herpositionering_Stadsarchief_en_Athenaeumbibliotheek__SAB_
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Geachte mevrouw Van der Meer en meneer Varenbrink,

In uw brief van 15 november jl. hebt u ons college schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over de 
huisvesting van erfgoedcollecties. Ons antwoord is als volgt.

Vraag 1 
Is het college met ons eens dat het logischer is om huisvesting, behoud, beheer, verwerving en ontsluiting van 
de Deventer collecties (bijvoorbeeld die van Deventer Verhaal, Collectie Overijssel en de 
Athenaeumbibliotheek) als een integraal vraagstuk te benaderen?

Antwoord
De huisvesting van Collectie Overijssel is primair de verantwoordelijkheid van de organisatie zelf. Op dit 
moment wordt dit vraagstuk dan ook vanuit Collectie Overijssel geïnitieerd en wordt het aangevlogen als 
huisvestingsvraagstuk voor de taken die zij uitvoert. Bij die taken zit een overlap met enkele taken van de 
Athenaeumbibliotheek, waarvoor de verantwoordelijkheid primair bij de Bibliotheek Deventer ligt. De andere 
betrokken Deventer instellingen met aanpalende taken worden op de hoogte gehouden van de vorderingen. 
Het college ziet op dit moment, in afwachting van een businesscase van Collectie Overijssel, geen urgentie 
om e.e.a. als integraal vraagstuk aan te vliegen.

Vraag 2a
Kan het college - voorafgaand aan het opstellen van een businesscase voor een centraal Collectiecentrum 
door Collectie Overijssel - in beeld brengen wat de komende 5 jaar de vraagstukken zijn rondom huisvesting, 
behoud, beheer, verwerving en ontsluiting voor alle erfgoedcollecties in Deventer? 

Antwoord
Om dit in beeld te brengen, moet onderzocht worden wat de urgentie is en welke vraagstukken er zijn rondom 
de Deventer collecties. Dit kost enkele maanden hetgeen niet past voorafgaand aan het opstellen van de 
businesscase door Collectie Overijssel aangezien deze op korte termijn gereed is. Het is wel mogelijk om dit 
in beeld te brengen, maar dat is op dit moment geen capaciteit of financiële ruimte voor beschikbaar, dus daar 
moet budget voor gevraagd worden. 

Vraag 2b
Zo ja, is het college bereid om dit vraagstuk - eventueel met meerdere scenario's met financiële 
consequenties - aan de raad voor te leggen? 



Antwoord
Het college is bereid om dit vraagstuk, parallel aan de ontwikkelingen van Collectie Overijssel, te onderzoeken 
indien er budget voor beschikbaar komt. 

Vraag 3a
Heeft het college in beeld wat een eventueel vertrek van Collectie Overijssel uit locatie Klooster betekent voor 
de Athenaeumbibliotheek?  

Antwoord
Ja, het college heeft dit in beeld, onder meer via de brief waarin de Athenaeumbibliotheek verschillende 
mogelijke gevolgen schetst.

Vraag 3b
Zo niet, wanneer kan het college dit in beeld brengen en met de raad delen?

Antwoord
N.v.t. 

Vraag 4a
Heeft het college in beeld wat een eventueel vertrek van Collectie Overijssel uit locatie Klooster betekent voor 
de gemeente als pandeigenaar? 

Antwoord
Ja. Naast CO huurt op dit moment ook de Athenaeumbibliotheek ruimten in het Klooster en staan diverse 
ruimten leeg. Op het moment dat CO uit het Klooster 3 en Klooster 12 vertrekt, zal conform het 
vastgoedbeleid eerst gekeken worden of de panden geschikt zijn (te maken) voor een andere 
maatschappelijke functie. Dat kan zijn een functie vanuit een wettelijke taak, huisvesting van de eigen 
organisatie of een functie vanuit een beleidsdoel. Indien blijkt dat de panden daarvoor niet geschikt zijn, kan 
het pand als niet-kernbezit worden aangemerkt en kan het college besluiten één of beide panden te verkopen. 
Ook heeft het college de mogelijkheid het pand om strategische overwegingen aan te houden. Op het 
moment dat duidelijk is of CO de locatie Klooster verlaat, kan het college een onderzoek naar de toekomst 
van deze panden starten.

Vraag 4b
Zo niet, wanneer kan het college dit in beeld brengen?

Antwoord
N.v.t.

Vraag 5a
In de Erfgoedagenda (mei 2022) wordt er een Erfgoedcentrum op de locatie Klooster genoemd als kans voor 
2025-2028. Welke stappen zijn er gezet om te zien in hoeverre een Erfgoedcentrum hier kan worden 
gerealiseerd? 

Antwoord
Er zijn op dit moment nog geen concrete stappen gezet richting het vormgeven van een erfgoedcentrum op 
locatie Klooster. 

Vraag 5b
Is het college bereid hier de regie op te pakken? 

Antwoord
Het college is in afwachting van de businesscase van Collectie Overijssel en ziet de huisvesting van de 
archieven nu als eerste prioriteit. 

Vraag 6a
Wat is de positie van het college met betrekking tot de afspraak uit 2015 dat de archiefbewaarplaats van het 
Historisch Archief Deventer in Deventer is en blijft?  (Zie bijlagen: Voorwaarden waaronder de gemeente 

https://deventer.raadsinformatie.nl/document/13496108/1/2023-11-15+Bibliotheek+Deventer+-+Plannen+Collectiecentrum+versus+Athenaeumbibliotheek
https://deventer.raadsinformatie.nl/document/13496108/1/2023-11-15+Bibliotheek+Deventer+-+Plannen+Collectiecentrum+versus+Athenaeumbibliotheek
https://deventer.raadsinformatie.nl/document/2685346/2/Bijlage_2_Voorwaarden_toetreding_gemeente_Deventer_HCO


Deventer toetreedt tot Gemeenschappelijke regeling Historisch Centrum Overijssel en Raadsvoorstel 
Ontvlechting en herpositionering Stadsarchief en Athenaeumbibliotheek (SAB)) 

Antwoord 
Het college is zich bewust van deze afspraak en neemt deze als uitgangspunt voor haar positie.

Vraag 6b
Welke argumenten kunnen voor het college zo zwaarwegend zijn hier vanaf te wijken?

Antwoord
Het college ziet op dit moment geen reden om van deze afspraak af te wijken. Wel is belangrijk dat het beheer 
van archieven onder wettelijk voorgeschreven condities zo optimaal mogelijk gebeurt, zodat de documenten 
ook voor toekomstige generaties bewaard blijven. 

Vraag 7
Ziet het college mogelijkheden voor het beheer van het Deventer archief buiten de gemeenschappelijke 
regeling Collectie Overijssel (ook gelet op de geplande uittreding van het Rijk)? 

Antwoord
Nee, het is nu niet aan de orde om het beheer buiten de gemeenschappelijke regeling CO te plaatsen. 

Burgemeester en wethouders van de gemeente Deventer,
de secretaris, de burgemeester,

J.P. Wassens R.C. König

https://deventer.raadsinformatie.nl/document/2685346/2/Bijlage_2_Voorwaarden_toetreding_gemeente_Deventer_HCO
https://deventer.raadsinformatie.nl/document/2685343/2/Raadsvoorstel_Ontvlechting_en_herpositionering_Stadsarchief_en_Athenaeumbibliotheek__SAB_
https://deventer.raadsinformatie.nl/document/2685343/2/Raadsvoorstel_Ontvlechting_en_herpositionering_Stadsarchief_en_Athenaeumbibliotheek__SAB_

	2023-1128-nota-Art46-GL-PvdA-Huisvesting erfgoedcollecties
	2023-1128-bijlage-2023-11-15 Vragen ar 46 RvO - GL-PvdA - Huisvesting erfgoedcollecties
	2023-1128-Antwoordbrief vragen ex art 46 RvO-GL-PvdA-Huisvesting erfgoedcollecties (2)

